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מאמר מיוחד 
על עבודת הניקיון לפסח

ג

אחת העבודות הקשות ביותר היא, לדעת שעבודת הנקיונות לפסח בוראת מלאכים 
ושרפים כבעת התקיעות בראש השנה. גם אחרי כל החיזוקים למיניהם, העבודה 
לא  הוא שלפעמים מרגישים שהעבודה  בזה  ואחד הקשיים  נותרת קשה...  הקשה 
נגמרת כמו במצרים... בונים בנין, והנה הוא נבלע באדמה. מנקים חדר, והנה שוב 
נכנס ילד עם עוגיה ומצריך לנקות מחדש... אמנם בסופו של דבר מגיעים כולם לליל 

הסדר, אבל בינתיים לא רואים את הסוף...

להפוך  העבודות  יכולים  אחר,  במבט  נכונה  הסתכלות  ידי  שעל  היא  האמת  אבל 
לקלות, ואפילו לשמחות ומאירות באור וחיות נפלאים.

כי זאת יש לדעת, הנקיון לפסח אינו רק עבודה עם תכלית להגיע ליעד מסוים, מין 
מכשירי מצוה כדי להגיע לבית נקי. אלא כל רגע ורגע וכל פינה ופינה שמנקים, 

כולו ריווח! 

ישנו לשון נורא בליקוטי מוהר"ן: 'מי שיודע מה זה נשמות ישראל, יודע שלא שייכים 
לחטא כלל'! ולכאורה איננו מובן, הרי היהודי רואה את עצמו מלא חטאים עוונות 
ופשעים, תאוות ורצונות שלא כרצון ה', ואיך אפשר לומר שהוא לא שייך לחטא. אך 
התשובה היא שבני ישראל בעצמותם הרי הם חלק אלוק ממעל ממש, אלא שנדבק 
בהם מעט מרשעת הגויים בסיבת הגלויות והצרות. כעת כאשר מתכוננים לפסח, 
ואיך  ואורה,  יופיה  ובזה מגלים את  בה,  מנקים את הנשמה מכל הלכלוך שנדבק 
שהיא באמת משהו אחר לגמרי מכל הגויים ותאוותיהם. כאן מגיע גם חידוש נורא, 
כאשר היהודי מוצא את עצמו בערב פסח עם מקומות שלא הצליח לנקות, הריהו 
מוכרו לגוי! בכך הוא מראה שבאמת כל הרוע שייך לגוי מעיקרא, ואינו קשור אלי 
כלל וכלל! גם כל השנה זה שייך לו, רק שאני צריך להתמודד עם זה ולברר את זה 

על ידי שאתנהג כראוי.
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ואם ישאל השואל: אם כנים הדברים, מדוע אם כן עלי לעבוד קשה לנקות, מדוע 
שלא אמכור הכל מלכתחילה לגוי ודי בזה? התשובה היא שדוקא על ידי שמנקים את 
הבית, בזה אנחנו מראים איך שכל חלק וחלק מהחיים שלנו אינו שייך לרע. כאשר 
אנו מנקים את השולחן הרי אנו מכריזים שהשולחן שלנו לא שייך בשום צורה לצד 
החמץ! מנקים את המיטה, את חדר השינה. גם מקום העבודה שלנו נקי ומופרש 

מהרע, גם הרכב, הכל בכל שייך לה' יתברך ואין לו ליצר הרע שום שייכות עמו.

כמה שעשועים יש לפניו יתברך מכך שאנו מגלים את מעלת נשמות ישראל מתוך 
אנו  יודעים  הגוים,  רע מטומאת  נדבק מעט  כאשר  וגם  ופרטי הפרטים!  הפרטים 
להתנקות ולהתברר מהם לגמרי! רק היכן שהיד אינה מגעת, מגלה היהודי את דעתו 

שין לו קשר לדברים הללו.

ביתר שאת  הנשמה  אור  יתגלה  כך  שלימות,  ביותר  הנקיון  עבודת  ככל שתיעשה 
ליו"ט  וכאשר מגיעים  ישראל,  לידת  זמן  זהו  כי בכל שנה בחג הפסח  עוז.  וביתר 
בנקיות מושלמת, יש לנו את הכלים לקבל דעת והבנה על הנשמה החדשה, ועל 

ההבדל התהומי שבין היהודי לגוי למרות היות לבוש הגוף של שניהם דומה.

א לעכטיגע ניקיון ובדיקת חמץ
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- הזמנה אישית -
בשמחה ובצהלה הנני בזאת להזמינכם להשתתף 

בשמחת הברית, החאלאקע והבר-מצוה 

של בני בכורי הנולד לי למזל טוב.

מעמד הברית-חאלאקע- בר מצוה יתקיים בכל בתי ישראל 

בכל מקומות מושבותיהם בליל ט"ו ניסן הבא עלינו לטובה.

דרכי הגעה בקלות:

מתבקשים  הנכם  הגדולה,  בשמחה  להשתתף  תוכל  הקדושה  שהשכינה  מנת  על 
לפנות את ביתכם מהחמץ - יצר הרע והגאווה, זאת עקב כך שבמקום שאלו מצויים 
לא תוכלו להרגיש באהבת ה' הגדולה לכל אחד ואחד, ולהכיר במציאות שאין לו 

יתברך אף אומה מלבד ישראל בנו בכורו.

במדה ונשאר מעט חמץ שלא הצלחתם לבער, יש למוכרו לגוי, היות ומציאות החמץ 
שייכות עם  אין שום  ישראל  ולבני  לגויי הארצות,  שייכות באמת  והמדות הרעות 

דברים אלו שנדבקו אליהם רק על ידי השאור שבעיסה וקושי הגלות.

תפריט עשיר יוקרתי:

יין מיוחד אשר ישפיע לכל אחד ואחד את הדעת וההשגה שה' יתברך אוהבו כאם 
מסורה הדואגת לשלומו של בנה, וחפצה לראותו מסודר ונקי במיטב מחלצותיו.   

גם במי שטרם  מצות שנאפו לשם מצוה, אשר מכילות בקרבן כח פלאי להחדיר 

הזמנה+ 
ל_ל_יל_ הסדר



ו

יתברך הוא אבינו אוהבנו. מצות אשר בכוחן להביא  זאת, את הידיעה שה'  השיג 
את התינוק לקרוא: אבא, ולהביא כל אחד למצב של תינוק היודע שבכל דבר צריך 
לקרוא לאביו ולבקש ממנו כל צרכיו. מצות שיסייעו גם בידי מי שלא התכונן כלל 
לקראת היו"ט, וישכילו אותו בינה כי הקשר בינו לאביו שבשמים אינו תלוי בשום 

דבר. )ע"פ דברי הבעל התניא 'אין התינוק קורא אבא עד שיטעום טעם דגן'(.

ירקות מובחרים בתיבול מיוחד. ירקות המכילות סגולות מיוחדות להזכיר ליהודי 
)קטנות  בזמן השמחה  אין הדעת מאירה כל כך כמו  ימות השנה כאשר  שגם בכל 

המוחין(, גם אז קיים הקשר הנצחי עם ה' יתברך.

שי מיוחד יחולק למשתתפים: העבירות שהתהפכו מזדונות לשגגות על ידי התשובה 
מיראה בימים הנוראים, הופכים כעת לזכויות, והרי הם כמו קרבן פסח!!! 

תנאים לקבלת השי: אמונה באהבת ה' אליך, המתבטאת על ידי השתתפותך בשמחה. 
)תודות לרבנו החתם סופר זיע"א על השי המיוחד(.

במהלך השמחה יוגשו עוד מאכלים סגוליים, לא לפרסום! כן יתקיימו מספר פעולות 
זכר לקרבנות פסח וחגיגה.

השמחה תהיה שלימה רק בהשתתפות כל אחד ואחד!

מצפים להשתתפותך!

החותם במקום אביך שבשמים

נ.ב.

לאחר  הנישואין שתיערך שבעה שבועות  להזמינכם לשמחת  זו אבקש  בהזדמנות 
שמחת הברית-חאלאקע-בר מצוה. החתונה תתקיים באולמי המדבר הגדול והנורא. 

כניסה למוזמנים בלבד. המעמד יועבר בשידור חי לכל העולם כולו...

. . . .
בני  בליל הסדר!  קורה  זה מה שבאמת  נראים מעט מוזרים, אבל  הדברים דלעיל 
ישראל נולדים מחדש! אכן כדי שהם יוכלו לצאת משליטת פרעה הרשע ולהאמין 
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שה' יתברך חפץ בנו, עשה ה' יתברך נס והעניק לנו דעת שלימה בין רגע, וכביכול 
קבלנו בבת אחת את קדשות הברית, החאלאקע, והבר מצוה, הכל ברגע אחד! וכל 
זה נמשך ומושפע עלינו על ידי קיום מצוות הלילה, זהירות מחמץ, ד' כוסות ואכילת 

מצה.

ועיקר העיקרים הוא לדעת שהזמנה זו היא אישית ממש לכל יהודי באשר הוא, ללא 
הבט באיזו מדריגה הוא מצוי ואיך הוא נראה. כל אחד נחשב כבן יחדי והשתתפותו 
בכל פרטי ליל הסדר נחוצה עד מאוד. ועל ידי אמונה זו הוא מקבל את כל הדרגות 
וכו'. בנוסף לכך גם מודיעים לנו על  הללו המכונות בספה"ק גדלות ראשון ושני 
שלישי,  גדלות  ענין  שזהו  מכן,  לאחר  שבועות  שבעה  הגדולה שתתקיים  החתונה 
שלימות ההכרה והקשר עם ה' יתברך. בנוסף לכך, על ידי אכילת הכרפס מקבלים 
קטנות,  במצבי  גם  ה'  אור  את  לקבל  הוא האפשרות  דקטנות, שעניינם  מוחין  גם 
ולהאמין שגם בלי הרגשים והתרוממות, הרינו מחוברים לה' יתברך בתכלית, אלא 

שבזמני קטנות זה נעשה בצורה אחרת מאשר בזמני גדלות.

מזל טוב מזל טוב!!!
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יציאת מצרים בכל שנה ושנה!
ממצרים.  היציאה  לקראת  בהתרגשות  מתכוננים  כולנו  ובא,  קרב  פסח  טוב  יום 

היציאה מכל הקליפות והמיצרים שמפריעים לנו בעבודת ה' יתברך!

אלא שיחד עם ההתרגשות הגדולה מנקרת שאלה קטנה בלב: הרי גם בשנה שעברה 
שנה  של  מצרים  יציאת  אפוא  נעלמה  להיכן  ממצרים,  ויצאנו  הסדר  את  ערכנו 
שעברה? אז נכון שבליל הסדר ישנה הרגשה מרוממת ועילאית של בני חורין, אבל 

אם זה אכן דבר אמתי, למה זה לא נשאר אתנו לתמיד?!

שאלות מעין אלו מוכיחות על חוסר הבנה במהותה של יציאת מצרים. כי הנה מה 
שבני ישראל יצאו ממצרים לפני כמה אלפי שנים, עדיין אין זו סבה מוצדקת לעמול 
כחודש ימים על ניקיון הבית, ולטרוח כל כך הרבה על הוצאות החג. אלא מאי? 
יציאת  ולא!  ועכשיו מתעורר שוב. לא  יציאת מצרים היא איננה דבר שהיה פעם 
מצרים זה דבר שקורה עכשיו בימים אלו ממש! בדיוק כפי שזה קרה אז באותם 
ימים. עד כדי כך שחז"ל ציוו עלינו לראות כאילו יצאנו בעצמנו ממצרים. ובוודאי 
שאין זה רק העניין לדמיין את המכות ואת פרעה רץ ברחובות במלבושי השינה שלו. 

אלא זהו ענין אחר לגמרי.

יציאת מצרים משמעותה שאנו מקבלים את הדעת להבין שיש לי אבא שאוהב אותי 
ואכפת לו ממני, וגם עכשיו כפי שאני נראה, הוא כביכול צריך אותי! שהרי היכן 
היינו כשהוא בחר בנו? בתוככי קליפת מצרים. שם הוא בחר בנו ורצה בנו! בחירה 

זו אינה משתנה לעולם!

בליל הסדר נכנסת בנו תוקף הידיעה הזו בעוצמה כה רבה, עד שגם בכל ליל שבת 
יכולים אנו לומר 'אשר בחר בנו ורצה בנו... זכר ליציאת מצרים'! את הדעת הזו אנו 

קידוש וליל הסדר 
זכר ל_יציאת מצרים
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ויבינו בני ישראל כי הם שותפים ממש במעשה בראשית,  מקבלים בפסח, שידעו 
ובלעדינו כביכול אין שום קיום לבריאה, כי כל הבריאה היא רק בשבילנו ועבורנו! 
וכל זה מתחיל בקדש! לדעת שכל הבריאה וכל המעברים שעוברים עלינו בה, בכל 
נעשה כדי שנכיר אותו יתברך מתוכה. ואחרי שמקבלים את זה בליל הסדר, יכולים 
להמשיך זאת בקידוש מדי ליל שבת קודש, וכן כל מצוה ומצוה היא זכר ליציאת 

מצרים.

זה ממשיכים אנו לפגוש  יצאנו ממצרים, למה  כעת נשוב למה שפתחנו, אם אכן 
ביצרים ורצונות אחרים. ולפעמים אף בליל הסדר עצמו יכולים להופיע נסיונות של 

כעס וכיו"ב שצריכים להזהר מהם מאוד. כיצד יתכנו כדברים הללו?!

אך התשובה לכך היא, כי אין כל קשר בין כל הדברים הללו ליציאת מצרים! יציאת 
מצרים פירושה שיש לי אבא! יש לי כתובת לפנות אליה בכל מצב ובכל זמן ובכל 
ענין! מעתה יכול לבוא פרעה ושאר העניינים המבלבלים את האדם, אבל אותך זה 
כבר לא יבלבל! אתה כבר לא עבד שלו ואין לך מה לפחד ממנו! הוא אמנם יבוא 
וינסה לראות אם אתה אכן מאמין בזה, וינסה להחליש את דעתך על ידי שיפיל אותך 
לכעס או לעצבות או סתם קטנות המוחין. אבל זה גופא הכח שאנו מקבלים בליל 

הסדר, להאמין ולדעת שה' יתברך הוא אבינו בלי שום תנאים!!!
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מאמר
לשביעי של פסח

הבעש"ט מבטיח לך להיות בן של ה'

מנהג ישראל לערוך בשביעי של פסח לפנות ערב סעודה המכונה סעודת בעל שם 
טוב או סעודת משיח. והיא מתקנת מרן הבעש"ט זיע"א להודות לה' יתברך על הנס 

שנעשה לו כשניצל ממיתה וחזר לביתו לשלום.

סיפור נסיעתו של הבעש"ט לארץ ישראל הוא סיפור נפלא ביותר, איך שהוא ז"ל נסע 
במסירות נפש לכיוון ארה"ק כדי להיפגש עם האור החיים הקדוש זיע"א ובכוחות 
משותפים להביא את הגאולה. לבסוף לא עלתה בידו ושב כלעומת שבא. כל הסיפור 
הזה אפוף ברזים עליונים הנשגבים מבינתנו, ואנו ננסה לדלות מתוך הסיפור נקודה 
אחת הנוגעת לעבודת ה' של כל אחד ואחד. ועוד חזון למועד להרחיב אי"ה ביתר 

פרטי הסיפור.

באותם ימים היה זוג שציפו שנים רבות להיפקד בפרי בטן, עד שכל הרופאים ייאשו 
אותם יאמרו שכבר לא יזכו לזה. באמונת חכמים עזה שבקרבם החליטו לפקוד את 
למעז'יבוז  הגיעו  כאשר  ברכתו.  את  ולבקש  במעז'יבוז  זיע"א  הבעש"ט  של  מעונו 
לעיר  לנסוע  ומיהרו  וויתרו  לא  הם  ארה"ק.  לכיוון  לדרך  יצא  שהבעש"ט  שמעו 
הנמל, שם הודיעו להם שספינתו של הבעש"ט הק' כבר הפליגה לדרכה. הם עדיין 
לא אמרו נואש ושכרו בעצמם ספינה וכך השיגו את הבעש"ט בעיר איסטנבול. הם 
פגשו את בתו הצדקת מרת אדל והזמינו אותה להשתתף עם אביה הקדוש בליל 
הסדר במעונם. הבעש"ט הגיע לביתם ופתח תיכף בעריכת הסדר באש להבה מבלי 
לומר מילה. לפתע בעיצומו של הסדר הקדוש, בלי שאותם בני הזוג יזכירו מאומה 
מבקשתם, פנה אליהם הבעש"ט ואמר: יודע אני למה חיפשתם אחרי, ובכן דעו כי 

נושעתם!
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מיד אחר הדברים הללו זרק הבעש"ט את ראשו לאחוריו ועלה בעליית נשמה כדרכו, 
ראו  בראותם מחזה שלא  נבהלו  הזוג  בני  עד מאוד.  ומפחיד  והיה מראהו מאוים 

מעודם, אבל הצדקנית אדל הרגיעה אותם שאצל אביה זהו דבר שבשגרה.

אחר זמן מה אמר לפתע הבעש"ט: 'אם כן אעבוד מעתה את ה' יתברך בלי לצפות 
לקבלת עולם הבא'. וככלותו לומר זאת המשיך בעבודת הקודש בעריכת הסדר.

לאחר מכן הסביר הבעש"ט הק' את מה שאירע: כאשר הוא הבטיח לבני הזוג ילדים, 
התעורר קטרוג גדול בשמים על שהבטיח להם ילדים, מה שהיה מן הנמנע על פי 
דרך הטבע. כעונש על כך נגזר עליו שיאבד את כל העולם-הבא שלו. בין ונתבונן: 
הנה אם היו מודיעים לכל יהודי פשוט על גזר די שכזה, הרי זה עונש בלתי נסבל. 
מה גם כאשר מדובר מהעוה"ב של הבעל שם טוב הקדוש! הרי זו אבידה בכפלי 
ונענה אותו  כי הוא הבעש"ט,  כפליים. מסופר כי פעם חשבו על אחד מתלמידיו 
תלמיד: הלוואי ואזכה לעוה"ב כפי מה שיזכה הבעש"ט על פעם אחת של עישון 
המקטרת, בגודל העבודות והיחודים שהוא עושה בעת הזאת. נקל לשער כי אבדן 

כל העוה"ב של הבעש"ט, זוהי גזירה נוראה.

אבל, המשיך הבעש"ט ואמר, חשבתי לעצמי, הרי כל חפצי ומגמתי היא לעבוד את 
ה' יתברך בלתי לה' לבדו, והנה מילא ה' יתברך את חפצי ובקשתי. כעת כששוב 
יצאתי נקי מכל חלקי בעוה"ב, אוכל לעבוד את ה' יתברך לכבודו בלבד כרצוני. ויהי 

כאשר גמרתי כן בליבי, יצאה בת קול והכריזה כי החזירו לי את כל חלקי.

באמת אמרו, כי לאחר מכן התגלה אחיה השילוני למרן הבעש"ט וגילה לו כי באותה 
עת זכה הוא לשלימות חלקו מה שלא השיג קודם לכן.

שמעו נא רבותי! דבר חדשד ומחודש! כל מה שאנחנו מכירים את המושג הקדוש 
והנורא שנקרא בעל שם טוב הקדוש, הכל נהיה בזכות החלטתו לעבוד את ה' יתברך 

בלתי לה' לבדו בלי כוונה לקבל שכר!

וראוי לנו להתבונן מדוע זכה דווקא באופן זה ודווקא בדרך עלייתו לארה"ק לשלימות 
מדרגתו.

אלא מונח בסיפור זה סוד גדול ועצום: הנה מרן הבעש"ט הקדוש הגיע לעולם כדי 
להבטיח לכלל ישראל שיהיו להם ילדים! כלומר, גם כאשר לעין הגשמית נראה כי 
כבר אין סיכוי שיהיה לעם ישראל המשך, הרי שבזכות הבעש"ט הק' יכולים לזכות 
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לילדים. אכן לעתים יש על כך קטרוג גדול, כי על פי דרך הטבע אינם יכולים לזכות 
לכך, או שיש יהודי פרטי שאינו זכאי לכך שתהיה המשכיות לעבודתו. 

ואז מופיע הבעש"ט הק' וממשיך גם ליהודים כאלו תקוה של קשר עם ה'. ומפיח 
בקרבם רוח של אמונה בכך שהם עצמם בנים לה' וגם הם יכולים להמשכיות של 
ורופאי הנפשות הצדיקים הגדולים יאמרו  עבודת ה' נצחית. גם אם כל הרופאים 

שאין סיכוי, מכל מקום בכח הבעש"ט יכולים גם הם לזכות.

ולכן מתעורר עליו קטרוג: כיצד ובאיזו זכות יכול אתה להבטיח להם דבר שכזה 
שירגישו שהם בנים לה'?! לכן מגיע לו נסיון שיאבד את כל חלקו בעולם הבא, כיון 
שהוא כביכול חפץ לשנות סדרי בראשית. אבל הבעש"ט לא נבהל ואומר: אדרבה! 
הרי זה כל חפצי בעולם, לגלות שהקשר של יהודי עם הקב"ה אינו תלוי בשום דבר, 

בשכר או בעונש, כי אנחנו הרי בנים לה' אלוקנו מצד עצם מציאותנו!

כעת הזאת מקבל הבעל שם טוב כרוז מן שמיא שאכן עכשיו זכית למדריגה שלא 
היית ראוי אליה עד הנה, וכעת לך נאה להודיע ולהיוודע את גילוי תורת החסידות 

שגם מי שסובר שאינו ראוי לכך, גם הוא יכול לזכות לבחינת בן.

אליבא דהאמת זהו גופא אור הגאולה השלימה, להביא את בני ישראל שידעו מה הם 
ומי הם באמת. ואמנם הבעש"ט לא זכה באותה נסיעה להביא את הגאולה כחפצו 
בשלימות. אבל זכה להביא לבחינת 'קרבה אל נפשי גאלה', ולהביא את מי שמחפש 

ורודף אחר אור הצדיקים, שיזכה להשיג גאולה פרטית.

לכן בסיומו של חג הפסח תיקן הבעל שם טוב זיע"א לערוך סעודת משיח או סעודת 
בעל שם טוב, אשר שניהם היינו הך, כמו שאמרו צדיקי בית טשערנאביל זיע"א: 
הבעש"ט הוא משיח! ער איז! ער איז! ער איז! כי זהו כל עניינו לגלות את המשיח 
הפרטי אצל כל אחד ואחד, ורצונו  שכל יהודי יחגוג את גאולתו הפרטי ובכך יזכה 

לצאת מהיו"ט הקדוש עם כח לחיות את הגאולה בכל ימות השנה.


